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Tisztelt Képviselő-testület! 

A „Tájékoztató Benedek Tiborról közterület elnevezésével kapcsolatos 154/2022. (VI.22.) képviselő-

testületi határozat végrehajtásáról” címet viselő napirendi ponthoz az alábbi módosító javaslatot 

kívánom előterjeszteni.  

A 2020-ban tragikus hirtelenséggel elhunyt Benedek Tibor emlékére már régóta szeretnének az 

újpestiek közterületet elnevezni. A szándék kétségtelenül mindenkiben megvan, de korábban hol az 

időzítés, később a méltó helyszín megtalálása, végül a család hozzájárulásának hiánya miatt ezek a 

kísérletek rendre meghiúsultak.  

2021. július 6-án Téglás Richárd bizottsági taggal közösen előterjesztést nyújtottam be a 

Közművelődési és Oktatási Bizottság számára, melyben kezdeményeztük közterület átnevezését, az 

átnevezendő közterületnek pedig a káposztásmegyeri Íves utat jelöltük meg. A bizottság az 

előterjesztést megtárgyalta és egyhangúan támogatta. Ezt követően értesültünk róla, hogy Benedek 

Tibor családja elzárkózott az ötlettől.  

Ezután 2022. június 22-én az én javaslatomra a Képviselő-testület 154/2022 (VI.22) sz. határozatával 

kifejezte szándékát az átnevezésre, de az ügyet előbb a KOB hatáskörébe utalta. A Bizottság a kérdést 

2022. augusztus 24-én tárgyalta meg, ahol Czinke Sára előterjesztésére a Megyeri út – Fóti utca sarkán 

található névtelen terület átnevezése merült fel ötletként. A Bizottság a helyszínt elfogadta és úgy 

határozott, hogy ismét kikéri a család véleményét.  

Bedő Kata alpolgármester asszony levélben fordult a családot képviselő dr. Gál András ügyvédhez és 

levelében ismertette az önkormányzat elképzeléseit. Ügyvéd úr postafordultával válaszolt és levelében 

azt közölte, hogy a kiválasztott helyszín sem méltó Benedek Tibor emlékének megőrzésére, ezért nem 

adták hozzájárulásukat. Ugyanakkor ügyvéd úr válaszlevelében az alábbi mondat is szerepel:  

„Mintegy fél éve már tájékoztatást kaptunk arról az újpesti önkormányzati szándékról, hogy az Újpest 

Városközpont név változhatna Benedek Tibor Városközpont elnevezésre. Azt gondoljuk, hogy Újpesten 

ez lenne méltó Benedek Tibor emlékéhez”.  

A KOB 2022.09.27-i ülésén a Bizottság a levelet elutasításként értékelte és lényegében elvetette a 

közterület átnevezést. (A levelet jelen előterjesztés mellé mellékelem.)  

A bizottsági ülés után felvettem a kapcsolatot dr. Gál Andrással, aki arról tájékoztatott, hogy a család 

olyan közterület vagy közintézmény átnevezéséhez tudná jó szívvel hozzájárulását adni, mely nem csak 

egy szűk – jelen esetben az újpesti – közösség számára fontos, hanem az egész város vagy az egész 



nemzet számára meghatározó jelentőségű; „mely nem csak Újpestről látszódik” – fogalmazott ügyvéd 

úr.  

Megismételte, hogy az újpesti metróállomás átnevezését jó szívvel tudná támogatni a család és annak 

kellően nagy jelentősége is lenne. Azt gondolom, hogy a kérés egyáltalán nem túlzó és maximálisan 

megfelel a korábban felállított kritériumoknak. Külön jó, hogy nem érint lakosokat, cégeket az 

átnevezéssel járó adminisztratív teher. Érint viszont jónéhány táblát, térképet és – kétségtelen – 

hosszú idő lesz megszokni az elnevezést. Tekintettel arra, hogy a közelmúltban történt már hasonló (az 

Árpád-híd és környékének elnevezése Göncz Árpád városközpontra, a Moszkva tér átnevezése Széll 

Kálmán térre, a Köztársaság tér átnevezése II. János Pál Pápa térre ill. a Klinikák átnevezése 

Semmelweis Klinikákra), az ötlet egyáltalán nem tűnik formabontónak.  

A fenti információk birtokában egyeztettem az Újpest-szurkolók közösségével, akik pozitívan 

viszonyultak a metróállomás esetleges átkereszteléséhez. A részükről kapott kellő felhatalmazással a 

birtokomban ezért javaslatot teszek az Újpest-Központ metróállomás átnevezésére, bízva abban, hogy 

ez az elképzelés már elnyeri a család tetszését. A metróállomás ugyan nem közterület, hanem közüzem 

és a BKK tulajdona, azonban valóban nagy jelentőséggel bír egy város életében. Azt gondolom, hogy 

mindannyian szívesen utaznánk azon a metróvonalon, melynek egyik állomását – ráadásul számunkra 

a legkedvesebbet – Benedek Tiborról nevezték el.  

 

Határozati javaslat 

Budapest Főváros IV. Kerület Újpest Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy 

támogatja azt a kezdeményezést, mely arra irányul, hogy a háromszoros olimpiai bajnok vízilabdázó 

Benedek Tiborról (1972-2020) közterület vagy közintézmény kerüljön elnevezésre Újpesten.  

A Képviselő-testület úgy dönt, felkéri a polgármestert, hogy kezdeményezze a Fővárosi 

Önkormányzatnál és a Budapesti Közlekedési Központnál, hogy az „Újpest-központ” metróállomás 

a jövőben „Benedek Tibor – Újpest-városközpont” elnevezést viselje.  

Felelős:  polgármester, hatáskörrel rendelkező alpolgármester útján 

Határidő:  2023.01.30.   

 

Budapest, 2022.09.29.     

 

 

Szabó Balázs 
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